
ZPRAVODAJSTVÍ  05

www.eon.cz
www.eon-cenaekoenergie.cz

Eko elekt ina od E.ON pochází z obnovitelných zdroj  energie,
p edev�ším vodních elektráren j pozitivní vztah 

edí a p epn  dnes!

 ady EkoElekt ina,
p isp

lena v 
E.ON Energy Globe Award R.

D
11
00

38
90
0

Inzerce

Brno | Odborníci z brněnského 
Vysokého učení technického 
můžou na speciálních roštech 
testovat pevnost konstrukcí 
letadel. Dokončili totiž první 
z budov plánovaného Centra 
nových technologií pro stro-
jírenství NETME, které bude 
určeno ke zkouškám letecké 
techniky. Zaměří se také na 
zkoušky hydraulických prvků 
a elektrických palubních sys-
témů. 

Otestují letadla
Brno | V kostelíku u Matky 
Boží, který stojí u brněnského 
hradu Veveří, začal ve čtvrtek 
15. září geofyzikální výzkum. 
Jeho cílem je zjistit, jestli 
jsou pod kostelíkem nějaké 
podzemní prostory. Podle 
mnoha legend by totiž chrám 
mohl být propojený tajnou 
podzemní chodbou s hradem 
Veveří. Předběžné výsledky 
výzkumu geologové oznámí 
nejdříve za týden.  /jrk/

Záhady pod Veveří

Brněnští experti 
upravují webové 
stránky tak, aby je 
vyhledávače řadily na 
první místa.
Jiří Vlček
Brno

Tomáš Procházka si založil 
internetový obchod s náplně-
mi do tiskáren. I když své zbo-
ží nabízel za velmi nízké ceny, 
dorazila mu v průměru jen jed-
na objednávka za den. 

„Po pěti měsících spoluprá-
ce s odborníky na úpravu webů 
mi jich dojde klidně i deset den-
ně,“ říká podnikatel z Brna.

Vyšších prodejů dosáhl 
jednoduše: „oblafnul“ vyhle-
dávače, jako jsou Google nebo 
Seznam, a zvýšil tak počet ná-
vštěvníků svých internetových 
stránek. „Ze studií vyplývá, 
že většina lidí si ve výsledcích 
vyhledávání vybírá odkazy 
na prvních dvou stranách. Cí-
lem takzvané optimalizace je 
především dostat stránky při 
zadávání klíčových slov na 
tyto pozice,“ 
vysvětluje 
Martin 
Čech 
z 

br-
něn-
ské 
společnosti Comerto, která 
Procházkovi web vylepšila. 

Způsob úpravy interneto-
vých stránek se odborně na-
zývá SEO, tedy Search Engine 
Optimization čili optimalizace 
pro vyhledávače. V Brně se vy-
lepšováním webů zabývá přes 
sto firem i jednotlivců. Další 
tisíce lidí za jejich služby platí. 
Bez jejich pomoci se neobejdou 
ani největší podniky v Brně.

Vyhledávání za po-
moci klíčových 

slov totiž vyu-
žívají miliony 
lidí v celé České 
republice. K pro-

deji, nákupům, 
službám nebo pro 
obyčejné zjištění 
informací. „Z Ji-
homoravského 
kraje padne jen 
na našem vyhle-

dávači okolo dvou 
milionů dotazů mě-

síčně,“ nabízí čísla 
ze statistiky odborník 

portálu Seznam.cz Jakub Šu-
manský.

Jak „oblafnout“ Google a Seznam?
To, proč SEO funguje, 

vysvětluje způsob, 
jakým vyhledávače 
řadí nalezené in-

ternetové strán-
ky. „Obecně se 
dá říct, že první 
uvedou weby, 
o kterých jsou 

přesvědčené, 
že nejlépe odpo-

vídají na zada-
ný dotaz,“ nabízí 

odpověď expert na 
SEO a lektor agentury 

Dobryweb Michal Bla-
hut.

Aby se stránky při vyhledá-
vání klíčových slov automa-
ticky řadily na přední místa 
vyhledávačů, musí splňovat 
několik podmínek. „Nejdůleži-
tější je obsah, úprava navigace 
a v podstatě celé architektury 
webu nebo třeba počet zpět-
ných odkazů na jiných strán-
kách. Vyhledávač podle těchto 

a řady dalších faktorů vyhod-
notí kvalitu webu. Podle ní pak 
sestavuje žebříček na různá 
klíčová slova,“ přibližuje fun-
gování Čech z Comerta. 

Viditelné změny se po úpra-
vě většinou neprojeví hned. „Je 
to spíše v řádech měsíců. Zá-
sadní roli hraje aktuálnost a 
kvalita,“ tvrdí Blahut. 

Optimalizační 
služby můžou mít 
velký efekt. „Za 
těch pár mě-
síců se mi in-
vestice vrátila 
dvojnásobně. 
Je fajn, když 
člověk vidí 
pokroky a pro 
jednou nevy-
hazuje peníze 
oknem,“ myslí si 
Procházka.

Odborníci ale 
upozorňují, že ne pro 
každého je optimalizace 

webu správným řešením. „Pro 
některé projekty nemusí být 
SEO vhodné vůbec. Stránkám 
nabízejícím zboží, které nikdo 
neshání, jen těžko pomůže. To, 
o čem lidé nevědí, ve vyhledá-
vačích nehledají,“ nabízí pří-
klad Blahut. 


